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Actualiteitsvraag van de heer Gilles Verstraeten aan Sven Gatz, collegelid bevoegd voor 

Onderwijs en Scholenbouw 

 

Onderwerp: De sluiting van klassen in de Schaarbeekse basisscholen Hendrik Conscience 

en Kompas door een tekort aan leraren 

___________________________________________________________________________ 

 

Geacht collegelid, 

 

Twee basisscholen in Schaarbeek, Hendrik Conscience en Kompas, moeten klassen sluiten 

omdat er niet genoeg leerkrachten zijn. De leerlingen moeten daarom verhuizen naar een andere 

school. 

 

In de Schaarbeekse basisschool Hendrik Conscience sluiten drie klassen. Er was eerst sprake 

van 24 kinderen die daardoor op zoek moeten naar een andere school, maar volgens de laatste 

informatie gaat het om 17 kinderen. In basisschool Kompas gaat het om 15 leerlingen, omdat 1 

klas wordt gesloten. De ouders krijgen van de school een lijst van scholen binnen de GO-koepel 

waar nog plaats is. Zowel in basisschool Hendrik Conscience als Kompas is niemand verplicht 

om te vertrekken, maar de school hoopt dat ouders vrijwillig zullen kiezen voor een andere 

school. Als alle kinderen blijven, zijn de klassen te groot om goed les te kunnen geven. 

 

Dit is enorm pijnlijk verhaal, voor de kinderen, ouders, leerkrachten en directie. De ouders 

zetten deze ochtend aan de schoolpoort van Hendrik Conscience een actie op om de situatie aan 

te kaarten en de leerkrachten te steunen.  

 

Het kabinet Weyts heeft in samenwerking met de scholengroep Brussel er al alles aan gedaan 

om deze situatie te vermijden: de piste van zij-instromers, gepensioneerden aangesproken, 

stagiairs in lerarenopleiding, etc. Maar tevergeefs dus. Ondanks de geleverde inspanningen om 

het lerarentekort terug te dringen – met resultaat, gezien bijvoorbeeld het stijgend aantal zij-

instromers – blijft het aantrekken en behouden van leerkrachten een constante uitdaging, zeker 

in Brussel en zeker in bepaalde scholen. In basisschool Kompas stoppen twee leerkrachten 

omdat ze dichter bij huis in Vlaanderen kunnen gaan werken. Hoe dan ook blijft het cruciaal 

om meer Brusselse leerkrachten voor de klas te krijgen. 

 

Daarom had ik graag volgende vragen gesteld: 

 

 Wat is de laatste stand van zaken? Hoeveel van de 32 kinderen hebben een andere 

school gevonden? Over hoeveel scholen zitten ze nu verspreid? 

 Welke bijkomende inspanningen kan de VGC op korte termijn leveren om deze 

situatie aan te pakken? Welke pistes bekijkt u waardoor we de gesloten klassen 

opnieuw kunnen openen? Heeft u hiervoor samengezeten met de schooldirecties, de 

scholengroep en kabinet Weyts? 

 In welke mate zijn we erin geslaagd om deze legislatuur meer Brusselse leerkrachten 

voor de klas te krijgen? Wat zijn de resultaten op dat vlak? 

 

Met de meeste hoogachting,  

 

Gilles Verstraeten 


